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Elektronik- Exposuccé for AXE 
produktion 

i Karlskrona 
LME:s Karlskronafabrik 
kommer att tillverka elektro
nisk utrustning åt plane
ringsområde Z. Denna gläd
jande nyhet tillkännagavs i 
slutet av oktober vid en före
tagsinformation vid fabri
ken. Den nya produktionen 
kommer successivt att sättas 
igång för att bli mera bety
dande senare under nästa år. 

Inför avslutandet av den 
interna utbildningen under 
oktober har en viss oro rått 
vid en del avdelningar för 
den framtida sysselsättning
en. Mycket av den oron har 

stillats genom beskedet om 
den nya tillverkningen. 

Denna tillsammans med 
påspädning av "mekaniska" 
jobb från andra LM-enheter 
och den naturliga avgången 
hoppas ledningen ska räcka 
att klara av den värsta över
kapaciteten. Den kommer 
dock att bestå under hela 
1978 även om hänsyn tas till 
den naturliga avgången. 

Nämnas kan att de ca 2 500 
LM-arna i Blekinge var och 
en utbildats i 160 timmar, el
ler totalt över 400 000 tim-

Kongressande 
östersundare 
intervjuade 

Östersundsfabrikens chef 
Bengt Gerger och Verkstads
klubbens ordförande Torsten 
Bengtsson har deltagit i 
SAF:s respektive Metalls kon
gress som båda hölls i mitten 
av september. Kollegan OS-
bladet vid fabriken har på-
passligt ställt ett par frågor 
till de två, dels om vad de 
tyckte var det viktigaste som 
hände där och dels vad kon
gresserna gav för erfarenhe
ter tillämpliga vid fabriken. 

Bland de saker som Gerger 
vill arbeta med på hemma
plan är att motverka löne
glidning utöver den avtalsbe-

räknade. Annat viktigt är att 
söka höja effektiviteten, 
bland annat genom mer in
formation och öppnare dis
kussion om problemen. 

För Bengtsson framstår 
som viktigast på arbetsplatsen 
att få bort "domedagsstäm
n i n g e n " . Medlemmarna 
måste bli mera optimistiska 
och se facket i ett vidare per
spektiv. Det gäller inte bara 
löner utan även t ex jobb
innehåll, arbetsmiljö, ut
bildning och samhällsdebatt 
i stort. 

Intervjuerna återfinns i 
sin helhet på sidan 8. 

Det gäller att smida medans 
järnet är varmt, lyder ett 
känt ordspråk. Det kan i 
högsta grad tillämpas på 
LME:s marknadsföring av 
bolagets nya AXE-system som 
fått en verkligt flygande 
start. Därför slog LME på 

stort i Atlantautställningen 
nu i oktober. Montern var så
ledes en av de största bland 
drygt 200 utställare och en
ligt många bedömare också 
en av de prydligaste. 

Bolaget deltog dessutom i 
ett finansiellt och ekono

miskt seminarium i anslut
ning till expon. John Meur-
lings föredrag om AXE väck
te sådant intresse, att lokalen 
blev fullsatt till sista plats 
och många åhörare fick stå i 
dörren. 

Se vidare sidan 3. 

Tekniken stormar fram 
Vi lever sannerligen i en tidsålder, som utmärks av 
en snabb och bred teknisk utveckling. Se bara på den 
här bilden tagen för bara 25 år sedan, alltså 1952. De 
små miniatyrrören var då en stor nyhet som bland 
annat tillverkades hos dotterbolaget Svenska Elek
tronrör för i första hand radioapparater. Rörbe-
styckning är sedan länge "uråldrigt" som bekant. 
Det är ingenjör Sture Edsman som ser på när Berdte 
Saxtorff sköter pumpautomaten, som både gjuter 
glaskolvar och vakumpumpar rören. 

Vi lever dock inte helt i en föränderlig värld! Då
varande V D Helge Ericssons tal LM-dagen 1952 på 
Skansen innehåller delar som är förvånansvärt ak
tuella även i dag. 

På mittuppslaget kan du läsa mera om vad som 
hände inom Ericssonkoncernen för 25 år sedan. 
Bland annat registrerades två milstolpar i tillverk
ningen: en miljon fingerskivor i Söderhamn och fem 
miljoner telefonapparater i Karlskrona. 

Det handlar om kärlek på skiva 



Samarbete och med
bestämmande hör ihop 
Centrala förhandlingar om ett medbestämmandeavtal började nu 
under augusti. Inför dessa har Pri va t tjänstemannakar teilen 
(PTK) och Landsorganisationen (LO) kommit överens om ett för
slag. Även Arbetsgivareföreningen (SAF) har presenterat ett dy
likt. 

Veronica Dellwik, som är MBL-förhandlare inom en SIF-
sektion hos LME i stockholmsområdet, har läst PTK/LO-försla-
get. Om detta anser hon bland annat att det kräver ett mycket fin-
maskigt nät av funktionärer. Och trots detta så finns det ingen 
garanti för att varje medlem ska få möjlighet att påverka sin egen 
arbetssituation. 

Nedan presenterar Veronica något av sina erfarenheter och syn
punkter på medbestämmandet efter närmare ett års arbete som 
MBL-för handla re. Och hennes inlägg är mycket personligt! 

I januari satte vi på huvudfabriken 
igång med att utse MBL-förhandlare 
både på arbetsgivar- och arbetstagar
sidan. Därefter följde kurser och cirklar 
för att lära oss lagen. 

Primär information, primärförhand
lingar, mera information, för lite infor
mation, hemligt, misstänksamhet, för
ståelse, beröm, missförstånd. Vilken 
sagolik röra! 

Men det har trots allt gått ganska bra 
ändå. Alla är ju ovana. Visst hamnar vi 
lite snett då och då och visst tar det onö
digt lång tid, men alla försöker bjuda 
till — åtminstone på min avdelning. 

Under de gångna tio månaderna har 
jag hunnit lära mig mycket om vårt 
samarbete — och brist på samarbete. 
Som följd av detta har jag funderat 
mycket på människan i företaget rent 
allmänt. 

Allting förändras ständigt under ti
dens gång. På företagen har teknikut
vecklingen rusat fram med stormsteg. 
Det har inneburit att många arbeten 
har förändrats. Vi har fått mer jobb på 
många ställen, mindre på andra, men 
framförallt ett ökat tempo. 

Hur många av oss är det inte som 
ibland känner det som om vi nästan in
te klarade av jobbet, familjen, vänner
na. Ja, alla kraven på oss från alla håll. 
Det kör ihop sig och man känner sig 
ibland misslyckad, ensam och uteläm

nad. Men man fortsätter ändå som van
ligt — dag efter dag, månad efter 
månad. 

Kan vi göra någonting för att få en 
förändring till det bättre inom detta 
område? Är det inte just samarbetet 
som saknas många gånger? Jag tror det! 

Samarbete i första hand inom grup
perna, men även mellan grupperna in
om sektioner och avdelningar. Samar
bete och medbestämmande hör ihop. 

Det är mycket vi måste lära oss. Det 
gäller att 
— kunna och våga presentera sina egna 

förslag 
— kunna lyssna på andra 
— acceptera andras forslag 
— samarbeta 
— hjälpa varandra 

När vi lärt oss detta har vi kommit 
långt. Hur lång tid kommer det att ta? 
Detta med medbestämmandet på ar
betsplatsen är ju så oerhört viktigt. För 
att kunna känna oss som människor och 
fungera i samhället. 

Nu funderas det intensivt bland 
MBL-förhandlare och andra klubb
medlemmar hur man på bästa sätt ska 
klara av jobbet med att öka medbe
stämmandet på våra arbetsplatser här 
på LME. Det här är en fråga som 
tränger genom alla anställningsnivåer 
och bör därför, anser jag, kunna de
batteras i personaltidningen. Eller hur? 

Veronica Dellwik 
MBL-förhandlare 

inom en SIF-sektion 
hos LME 

i stockholms
området 
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LME slog på stort 
i Atlanta 

Den 10—14 oktober deltog LME i en internationell teleutställning i Atlanta, 
USA. AXE-systemen var det stora dragplåstret i vår välbesökta monter, 
som var en av utställningens största och prydligaste. Dessutom deltog 

LME i ett finansiellt och ekonomiskt seminarium. 

Sex LME-
föredrag 
Tillsammans med andra stora 
t e l ekommunika t i ons fö re t ag 
deltog LME i en stor interna
tionell teleutställning i Atlan
ta, Georgia, under tiden 
10—14 oktober. LME hade in
te bara en av de största utställ
ningsmontrarna i vilken vårt 
breda produktprogram visades 
fram utan deltog också i ett fi
nansiellt och tekniskt semina
rium i anslutning till utställ
ningen. 

Sex föredragshållare från 
LME och Elektrisk Bureau i 
Norge, med styrelseordföran

den Björn Lundvall i spetsen, 
presenterade vårt företags syn 
på te lekommunikat ionsut
vecklingen. Bland de många 
hundra tekniska föredragen 
tilldrog sig en presentation av 
AXE-systemet gjord av över
ingenjör John Meurling-
ovanligt stort intresse — så 
stort att många åhörare inte 
fick plats i föreläsningssalen. 

Världsintresse 
för AXE-systemen 
AXE var också det stora drag-
plåstret i LME-montern och 
X - i n g e n j ö r e r n a H a n s 

Augustinsson, Kjell Sand
berg och Lars-Åke Andersson 
hade ett styvt jobb med att för
klara AXE-systemets fördelar 
för intresserade besökare och 
att besvara frågor om syste
met. Särskilt besökare repre
senterande telefonadministra
tioner i Latinamerika visade 
intresse för AXE, men även 
många från länder i Fjärran 
ös tern , Melersta Östern och 
Afrika var nyfikna på vad 
LME kan erbjuda. De flesta 
monterbesökarna kom själv
fallet från värdlandet USA och 
intresserade sig särskilt för 
våra transmissionsprodukter. 
Den nya abonnentväxeln 

Sovjets vice kommunikationsminister V I Glinka intresserade sig för vår monter bland annat 
med tanke på olympiaden i Moskva 1980. Här ses han vid en minilänk tillsammans med, frän 
vänster, Janne Blohm (T/GC), en rysk expert, en tolk samt Nils Tengberg (DB). 

ASB 100 från G-divisionen 
premiärv isades och fick 
många beundrare. 

B land L M E - m o n t e r n s 
många prominenta besökare 
märktes bl a Sovjets vice kom
munikat ionsminister V I 
Glinka, som tillbragte nästan 
en timme i montern och ut
tryckte intresse för flera LME-
produkter till Olympiaden. 

Stilfull 
monter 
LME hade enligt många be
dömare en av de prydligaste 
montrarna som bidrog till att 

befästa företagets anseende 
som ett av världens ledande på 
teleområdet. 

Ansvarig för vår utställning 
i Atlanta var Åke Attevall och 
för konstruktion och uppbygg
nad av den snygga montern, 
som kommer att användas 
även vid kommande utställ
ningsframträdanden, Lasse 
Johansson och Ville Kolamo 
på Reklamavdelningen. 

Fotona från Atlanta har ta
gits av Bosse Binette på 
LME:s fotoavdelning, som 
passade på att föreviga utställ
ningen under en semesterresa i 
USA. 

Det var premiär-visning för en splitterny LME-produkt på Atlan-
tautställningen, den programminnesstyrda abonnentväxeln ASB 
100 för upp till 100 anknytningar. 

LME-montern var en av utställningens största med sina 200 m'. AXE-systemen intresserade 
självklart mest. Totalt ställde över 200 utställare ut och besöksantalet under de fem dagarna 
uppskattades till närmare 10 000. 

Här är det Gabriel Tedros 
från Etiopien och rådgivare 
inom Internationella Tele
unionen som förmodligen pra
tar AXE med Hans Augustins
son (X/YC). 

Sex föredragshållare från 
LME och Elektrisk Bureau i 
Norge deltog i ett finansiellt 
och tekniskt seminarium, 
bland dem Kjell Sandberg 
(X/YxC). 


